

Protokół nr 23/22

**z posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Powiatu Chojnickiego: Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Komisji Budżetu i Gospodarki, Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji, Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Infrastruktury i Transportu
w dniu 12 kwietnia 2022 r.**

Komisji Przewodniczył Radny Robert Skórczewski – Przewodniczący Rady Powiatu

Ad. 1

Przewodniczący Rady Powiatu R. Skórczewski powitał członków wszystkich komisji i otworzył posiedzenie wspólne, które odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Chojnicach. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum. Lista obecności radnych stanowi **załącznik** do protokołu.

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Rewizyjnej:

- 1) Waldemar Goliński – przewodniczący,
- 2) Teresa Kropidłowska – zastępca przewodniczącego,
- 3) Mirosława Dalecka – członek,
- 4) Jacek Klajna – członek,
- 5) Wojciech Rolbiecki – członek.

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:

- 1) Mirosława Dalecka – przewodnicząca,
- 2) Waldemar Goliński – zastępca przewodniczącej,
- 3) Aleksandra Stasińska – członek,
- 4) Eugeniusz Wirkus – członek.

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Budżetu i Gospodarki:

- 1) Teresa Kropidłowska – przewodnicząca,
- 2) Wojciech Rolbiecki – zastępca przewodniczącej,
- 3) Mateusz Łangowski – członek,
- 4) Tomasz Orzłowski – członek,
- 5) Mariusz Paluch – członek.

Nieobecni usprawiedliwieni:

- | | |
|-------------------------|------------|
| 1) Mariusz Pokrzywinski | - członek, |
| 2) Jarosław Schumacher | - członek, |
| 3) Marek Szczepański | - członek. |

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

- | | |
|----------------------------------|------------------------------|
| 1) Tomasz Orzłowski | – przewodniczący, |
| 2) Bożena Stępień | – zastępca przewodniczącego, |
| 3) Mateusz Łangowski | – członek, |
| 4) Stefania Majewska - Kilkowska | – członek, |
| 5) Robert Skórczewski | – członek. |

Nieobecni usprawiedliwieni:

- | | |
|----------------------|------------|
| 1) Marek Szmaglinski | - członek. |
|----------------------|------------|

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji:

- | | |
|----------------------|------------------------------|
| 1) Jacek Klajna | – przewodniczący, |
| 2) Bożena Stępień | – zastępca przewodniczącego, |
| 3) Mirosława Dalecka | – członek, |
| 4) Maciej Jakubowski | – członek, |
| 5) Mariusz Paluch | – członek, |
| 6) Marek Rodzeń | - członek, |
| 7) Stanisław Skaja | - członek. |

Nieobecni usprawiedliwieni:

- | | |
|------------------------|------------|
| 2) Jarosław Schumacher | - członek, |
| 3) Marek Szczepański | - członek, |
| 4) Marek Szmaglinski | - członek. |

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych:

- | | |
|----------------------------------|-----------------------------|
| 1) Aleksandra Stasińska | – przewodnicząca, |
| 2) Sławomir Rząska | – zastępca przewodniczącej, |
| 3) Stefania Majewska - Kilkowska | – członek, |
| 4) Tomasz Orzłowski | – członek, |
| 5) Mariusz Paluch | – członek, |
| 6) Marek Rodzeń | - członek, |
| 7) Bożena Stępień | - członek. |

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Infrastruktury i Transportu:

- | | |
|----------------------|------------------------------|
| 1) Eugeniusz Wirkus | – przewodniczący, |
| 2) Waldemar Goliński | – zastępca przewodniczącego, |
| 3) Mateusz Łangowski | – członek, |
| 4) Marek Rodzeń | – członek, |
| 5) Sławomir Rząska | - członek, |
| 6) Stanisław Skaja | - członek. |

Nieobecni usprawiedliwieni:

- | | |
|-------------------------|------------|
| 1) Mariusz Pokrzywinski | – członek. |
|-------------------------|------------|

Spoza komisji udział wzięli:

- | |
|--|
| 1) Elżbieta Smaglińska – Skarbnik Powiatu. |
|--|

Ad. 2

Przewodniczący Rady Powiatu R. Skórczewski zaproponowała następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Omówienie materiałów na XXV sesję Rady Powiatu Chojnickiego.
4. Wolne wnioski i zapytania – zakończenie.

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez wszystkich członków komisji.

Ad. 3

Do materiałów na sesję zapytania wniosli:

Pani Radna M. Dalecka: chciałabym zapytać o sprawozdanie między sesjami zarządu, bo jest podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego w celu wyboru kandydata na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół w Czersku chciałabym po prostu wiedzieć jaki jest skład zespołu konkursowego?

Pan Radny S. Skaja: trzech przedstawicieli Związków Zawodowych, trzech przedstawicieli Kuratorium, trzech przedstawicieli organu nadzoru, trzech przedstawicieli Związków

Zawodowych, jeżeli w szkole są dwa Związki Zawodowe to z poszczególnych Związków Zawodowych, dwóch, czy trzech przedstawicieli rodziców i Rady Pedagogicznej.

Pani Radna M. Dalecka: a z ramienia Starostwa Powiatowego z zarządu kto będzie?

Pan Radny S. Skaja: Pan Przewodniczący, Pani Dyrektor Edukacji i Pani Inspektor Edukacji Pani Rokita.

Pani Radna M. Dalecka: wczoraj sprawdzałam na BIP-ie nie było wszystkich protokołów z zarządu, czy one się dzisiaj znajdują, żebyśmy przed sesją mogli się zapoznać z tym wszystkim, bo ostatni protokół był z 16 marca umieszczony i dlatego chciałabym prosić o zamieszczenie, żebyśmy mogli się poznać z wszystkimi protokołami. Dziękuję.

Pan Radny S. Skaja: myślę, że jakieś niedopatrzenie, albo coś się stało, ale na ogół protokoły powinny być, myślę, że na pewno znajdują się dzisiaj, tak.

Pan Radny W. Rolbiecki: Panie Przewodniczący mam pytanie do zarządu odnośnie zmian w budżecie, które będziemy jutro głosować, otóż w jednym projekcie uchwały mamy zmiany dotyczące budżetu pod tytułem pomoc dla cudzoziemców i tutaj są wyszczególnione środki własne powiatu, które przeznaczamy w kwocie 70 000 zł na wynagrodzenia, a 66 000 na wydatki statutowe, ja prosiłbym o rozszyfrowanie co się kryje pod tymi dwoma punktami? Dziękuję.

Pani E. Smagłinska (Skarbnik): ja może po prostu Państwu powiem, bo mogę się ustosunkować bezpośrednio do samej tylko odpowiedzi, powiem tak, otóż środki do tej pory co nam wiadomo otrzymujemy tak zwany fundusz pomocowy, w miesiącu marcu zapowiadano, że na utrzymanie osób, które do nas przybyły i z którymi są podpisane umowy otrzymamy dotację na zadania zlecone i do dzisiaj nie mamy informacji, czy będzie to dotacja na zadania zlecone, czy będzie to fundusz pomocowy i dlatego też zwołujemy tą sesję, przyjmujemy te środki, które nam zabezpieczono na razie na dokumentach wpływowych 186 776 zł to są środki po stronie dochodów i te środki dajemy po stronie wydatków, ale to są środki znaczone, te które przekazuje nam Wojewoda, na dzień dzisiejszy, żeby zabezpieczyć zawarte umowy w miesiącu marcu to potrzeba prawie 1 000 000 zł tych środków, a mamy tylko na papierze te 186, ale ponadto powiat z własnych środków, teraz ja się skupiam na drugiej części odpowiedzi, z własnych środków przekazuje środki na wynagrodzenia i na wydatki rzeczowe, otóż w Urzędzie Pracy jest i ma być

zatrudniony w dalszym ciągu tłumacz do porozumiewania się z tymi ludźmi, jak i również w CEW-ie jest wyznaczona grupa ludzi, też osoby z Ukrainy, które mają być zatrudnione do pomocy do tłumaczenia, do wskazywania różnych ścieżek postępowania, także na to przeznaczamy nasze środki, a statutowe to są wszystko wydatki rzeczowe, to są wydatki rzeczowe, które musimy ponieść i teraz na wynagrodzenia idzie z naszych środków, a na wydatki statutowe jest kwota 252 814 i w tej kwocie są środki te z funduszu pomocowego, a środki własne 66 038 też na wyposażenie biura, bo być może czasami musimy zabezpieczyć, trzeba będzie kupić materace może łóżka, przewidujemy jakąś kwotę i mamy ją specjalnie wyznaczone, że tylko i wyłącznie pójdą na te rzeczy, jeżeli utworzymy punkt zbiorowy na sali gimnastycznej to nawet trzeba będzie energię zapłacić, czyli na dzień dzisiejszy są to śladowe środki i też zobaczymy co po prostu będzie dalej.

Pani Radna M. Dalecka: to jeszcze mam pytanie do środków, które są przeznaczane na przykład na zadania z zakresu kultury i sztuki przeznaczono kwotę 70 000, a wnioskodawcy wnioskowali prawie o 200 000, czy to jest co roku taka sytuacja, że po prostu około jednej trzeciej tych wnioskowanych kwot powiat przyznaje, czy komisja przyznaje te pieniądze, czy to różnie wygląda, czy po prostu taka pula pieniędzy była 70 000 na zadania z zakresu kultury i sztuki, bo w przypadku na przykład kultury fizycznej, kwota którą przeznaczono jest 145 000, a wnioskodawcy składali łącznie na prawie 450 000, jak to wygląda, czy to już jest z góry określona taka kwota, że na poszczególne idzie taka kwota?

Pani E. Smaglinska (Skarbnik): ja w tej chwili nie mam całości budżetu, ale jak Wysoka Rada w miesiącu grudniu ustaliła budżet, wydatki i mamy zabezpieczone kwotę w kulturze, sporcie i to są te dokładne kwoty, natomiast oczywiście potrzeby wniosków dużo, dużo wyższe.

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): taka ważna informacja, te pieniądze o których mówiła Pani Radna były zaprogramowane i przegłosowane i rozdzieliliśmy je według tego jaki był projekt. Natomiast proszę Państwa będziemy w tym roku pracować nad zmianą regulaminu ubiegania się o granty, czy to w kulturze, czy w sporcie, ponieważ my dołożyliśmy, czy Państwo dołożyli, a z roku na rok jest coraz więcej organizacji i podmiotów, które piszą do nas wnioski o granty, to się bardzo mocno rozwarstwia i zastanawiamy się nad tym, czy w przyszłym roku znowu zaproponujemy Państwu podwyższenie kwoty i przegłosowanie wyższej kwoty zarówno w sporcie jak i też w kulturze i w tej dyscyplinie, natomiast chyba pójdziemy w tym kierunku, że będziemy rozpatrywać granty na kilka rzeczy, a nie na kilkadziesiąt, bo rozwarstwienie potem jest takie, że ktoś ma świetny projekt, który wycenia na 6 000, a dostaje 1 000 zł, bo chcemy każdemu coś dać, tak, każdego w jakiś sposób docenić i potem ktoś kto zaprojektował coś za 6 000 i jest to świetne z tym 1 000 zł nie bardzo wie co ma zrobić i skąd dozbierać, więc zapowiadamy, że będziemy pracować nad

zmianą regulaminu i prawdopodobnie w przyszłym roku będzie to troszeczkę inaczej wyglądało, czyli kilka dużych, ważnych rzeczy, a nie milion drobiazgów, gdzie ciągle brakuje i brakuje. Dziękuję bardzo.

Pani Radna A. Stasińska: Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ja mam pytanie w temacie powstania tego Ośrodka Koordynacyjno – Rehabilitacyjno – Opiekuńczego na terenie powiatu, chodzi o ustawę za życiem i pytanie brzmi kto będzie realizatorem, czy realizator zostanie wyłoniony z konkursu, czy zadania będzie wykonywał jeden podmiot, czy też będzie rozłożony na różne podmioty? Wiem, że to dopiero chodzi o podpisanie i scedowanie, nie wiem, czy już właśnie są jakieś szczegóły w tym temacie? Dziękuję.

Pan Radny S. Skaja: my na razie podejmujemy uchwałę o przystąpieniu, także konkretów jeszcze praktycznie nie ma. Z tego co ja wiem to w Polsce jest kilka Ośrodków, które w ramach pilotażu rozpoczęły jakby powiedzmy przygotowania i wprowadzały zasady w tym projekcie, ale my musimy się do tego przygotować, dlatego chcemy przystąpić.

Pan Radny W. Rolbiecki: mam pytanie jako, że jestem zainteresowany do Pana Starosty Palucha na czym by miały te zmiany w przyznawaniu grantów polegać, bo przecież mamy wybrane dyscypliny wiodące wśród których jest żeglarstwo, boks i zdaje się piłka nożna i na te dyscypliny sportu były przeznaczane te pieniądze, co miałyby się zmienić Panie Starosto?

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): w regulaminie chcemy zawrzeć takie regulacje, które będą mówiły o tym, iż jeżeli dane stowarzyszenie, czy podmiot będzie wnioskował o fajne, fajne w sensie też będzie to oceniane w jakiś sposób, wydarzenie i wydarzenie będzie miało na przykład kosztować 5 000, jeżeli wiemy, że teraz czterokrotnie były przewyższone i przewymiarowane wnioski, a to co mogliśmy dać będziemy starali się skoncentrować na takich wydarzeniach i organizacji takich rzeczy, żeby te organizacje, które wnioskuje przynajmniej w 50% miały pokrycie na realizację pomysłu z którym występują do nas do grantu. Z naszej dopłaty, czy z naszych grantów minimum 50% na wydarzenie, które będą projektowali, to jest na razie pomysł, natomiast czeka nas dużo pracy, bo zmiana takiego regulaminu, żeby był czytelny i prosty co najważniejsze, będzie wymagała od nas dużo pracy, ale już od dawna widać, że te regulacje muszą nastąpić. Nie chcemy po prostu rozdawać drobnych pieniędzy, tak jak wcześniej powiedziałem ludziom, którzy mają naprawdę rzeczowe, oryginalne pomysły i później dostają jakąś tam część z którą naprawdę nie wiedzą co zrobić i tyle, a są to rzeczy dedykowane, celowane i nazwane prawda, czyli one, żeby można te pieniążki skonsumować muszą być konsumowane i rozliczane dokładnie na zadanie, które zostało opisane w grantcie, tyle.

Więcej zapytań w powyższym punkcie nie zgłoszono.

Ad. 4

W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Pan Radny M. Rodzeń złożył wniosek w sprawie:

- **zaprojektowania i wykonania przejścia dla pieszych w miejscowości Brusy na ulicy Dworcowej.**

W wyniku dyskusji komisje postanowiły przekazać wniosek do Zarządu Powiatu celem realizacji. Ww. wniosek został przyjęty przy 15 głosach za, 1 wstrzymującym, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu.

Pan Radny W. Goliński: ja też miałbym jeden wniosek do Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Transportu, bo na ostatniej komisji mówiliśmy o tym odcinku drogi od Sławęcina do Obrowa, pozwoliłem sobie przejechać teraz ten cały odcinek i ten nasz odcinek od Sławęcina do Obrowa jest po prostu w tak tragicznym stanie, jest dziura na dziurze było zapewnienie, że oni coś tam wyremontowali, czy w jakimś zakresie zostało to naprawione. Tam nie jest zrobione nic, jest to naprawdę chora wizytówka od strony powiatu tutaj od Tucholi, także tutaj jak najbardziej według mnie powinno być coś tam zrobione chociaż doraźnie, żeby te dziury w jakiś sposób załatać, czy w jakiś sposób je tam zabezpieczyć. Dziękuję.

Pan Radny T. Orzłowski: miałbym zapytanie, zawsze na przełomie marca kwietnia w sezonie wiosennym było takie sprawozdanie Służb Mundurowych, Policji, Straży Pożarnej, czy w tym sezonie też przewidywane jest, czy w późniejszym terminie, czy zaniechaliśmy tego?

Przewodniczący Rady Powiatu R. Skórczewski: nie, nie jak zawsze, ale ta sesja wyszła terminowo przez tą uchwałę, dlatego było przygotowane na troszkę później, ale pewnie na kolejnej sesji będzie.

Pan Radny E. Wirkus: Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Jest taka sprawa cztery miesiące już chyba walczę o to, żeby powstało przejście przy Dino w Krojantach, ja już mam chyba z dziesięciu numery tych wszystkich z Dino i każdy mnie zbywa, ja już straszę ich, że

zamknę im wjazd, także prosiłbym o interwencję, żeby to jakoś uporządkować, bo z jednej strony był błąd, że jeżeli Dino dostało zezwolenie na pobudowanie, a nie ma w ogóle tam przejścia i już był wypadek, że wnet jednego potrącili, dlatego tam wszyscy na dziko tak, przecież ludzie jeżdżą z wszystkich wiosek dookoła z Chojniczek, z Charzykowa, Nowa Cerkiew, Lotyń, a tam nie ma żadnego przejścia. Dziękuję.

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): Panie Radny słowo walczę, czy to słowo walczę polegało na tym, że Pan napisał stosowny wniosek i trafił on do stosownego wydziału?

Pan Radny E. Wirkus: tak.

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): dobrze. Czy wydział odpowiedział na ten wniosek?

Pan Radny E. Wirkus: tak.

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): co odpowiedział?

Pan Radny E. Wirkus: że robią starania, czy coś takiego.

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): dobrze, bo proszę Państwa tak jak tutaj kolega Radny zwraca uwagę na potrzebę zbudowania przejścia dla pieszych. Proszę Państwa nie zdajemy sobie z tego sprawy, że w planowaniu i w sztuce na przykład w sztuce planowania rozwiązań drogowych jest tyle czynników, że rozpatrzenie tych czynników i wzięcie ich pod uwagę, a potem związanie tego projektem wymaga długiej pracy i to osób, które są branżystami, więc czasami przekłada się to na czas, ja sprawdzę na jakim etapie jesteśmy z tym, bo ja wiem, że to już kilka razy było podnoszone, ale nie mam w tej chwili informacji na jakim etapie to w tej chwili stoi, bo że jest potrzeba, że jest tam zjazd i jest obniżenie krawężnika to wiem, potrzeba została stwierdzona, wiem że w tej sprawie był Pan Hildebrand też z Krojant, wiem, że z Panem Starostą toczą rozmowy, wiem, że Pan Maciej Kempniński wypowiadał się, sprawdzimy i odpowiemy, tak. Dziękuję.

Pan Radny W. Rolbiecki: ja mam pytanie do zarządu i prośbę, pytanie jest takie kiedy będzie zrobiony remont drogi wojewódzkiej tutaj w kierunku Bytowa, bo tam jest dziura na dziurze i prośba o wyrysowanie linii środkowej, żeby tam do Pana Marszałka Bonny, nie ma linii środkowej na drodze wojewódzkiej, jest zupełnie starta i problem jest dla ludzi, którzy

wyjeżdżają z osiedla Zielone Wzgórza, z góry ludzie zasuwają i wyprzedzają nie widząc, że tam jest skrzyżowanie. Dwa dni temu miałem wątpliwą przyjemność uciekać w rów, bo wyjeżdżałem stamtąd, także nie ma linii środkowej wyrysowanej, gdyby tam była ciągła linia nikt by nie wyprzedzał.

Przewodniczący Rady Powiatu R. Skórczewski: odpowiedz teraz, czy na piśmie?

Pan Radny M. Paluch (Wicestarosta): nie, przyjmuję, przekazemy.

Więcej wolnych wniosków i zapytań nie zgłoszono.

Na tym Przewodniczący Rady Powiatu podziękował członkom komisji za udział w posiedzeniu i wobec zrealizowania porządku zakończył obrady.

Na tym protokołowanie posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Powiatu Chojnickiego zakończono.

Protokołowała

Przewodniczący Rady

Inspektor

/-/ Robert Skórczewski

/-/ Monika Zblewska